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Sáblíková láme rekordySáblíková láme rekordy

„Famózní. Vysočina má v Marti-
ně nejlepšího vyslance své historie,“ 
komentoval úspěchy mladé sportov-
kyně krajský hejtman Miloš Vystrčil 
(ODS), který osobně její kariéru vel-
mi podporuje.
Martina Sáblíková jakoby v letošní 

sezóně chtěla všem soupeřkám uká-
zat, jaká síla se může v drobné zá-
vodnici skrývat. Řádila na evrop-
ském šampionátu v nizozemském 
Herenvenu, kde získala titul absolut-
ní vítězky ve víceboji. Celkově také 
vyhrála prestižní sérii závodů svě-
tového poháru a na mistrovství svě-
ta v americkém Salt Lake City svoji 
sezónu korunovala světovým rekor-

dem na pětikilometrové trati. Závě-
rečný den mistrovství světa znamenal 
pro českou rychlobruslařku Martinu 
Sáblíkovou naplnění životního snu. 
Devatenáctiletá závodnice zvládla 
roli favoritky a opanovala oblíbený 
pětikilometrový závod. Ve světovém 
rekordu získala už svoji druhou zla-
tou medaili na šampionátu a v čele 
historických tabulek vystřídala svůj 
sportovní idol Claudii Pechsteino-
vou. Německou soupeřku navíc jas-
ně porazila v přímém souboji. Stu-
dentka novoměstského sportovního 
gymnázia tak rychlobruslařské elitě 
jasně ukázala, že má i na konci sezo-
ny obrovskou formu. Po úspěšném 

vystoupení na šampionátu se pak 
přesunula do kanadského Calgary 
na poslední závody světového po-
háru. Její start byl ale kvůli zdravot-
ním problémům hodně nejistý. Nej-
prve ji její trenér Petr Novák odhlá-
sil z její oblíbené pětky. Na posled-
ní chvíli se také nerozlučná dvojice 
Sáblíková – Novák dohodla na tom, 
že zkusí překonat světový rekord na 
dvojnásobné trati. A na rychlém ka-
nadském ledě poté potvrdila, že for-
ma z posledních týdnů ji neopusti-
la a vylepšila své loňské maximum 
o téměř 20 vteřin. Že se budou rych-
lobruslařské tabulky měnit, bylo jas-
né hned od startu. Závodnice z Vy-
sočiny začala v rychlém tempu a její 
mezičasy byly lepší než při rekordu 
Pechsteinové na olympiádě v Salt 
Lake City 2002. Rodačka z Vysoči-
ny měla největší obavu z posledních 
tří okruhů. Když jí ale trenér Novák 
hlásil, že jede na světový rekord, za-
brala a z posledních sil vytěžila čas 
pod čtrnáct minut.

Žďár nad Sázavou (hil) • To se jen tak nevidí. 
Devatenáctiletá rychlobruslařka Martina Sáblíková 
si závěr letošní skvělé sezóny vyšperkovala několika 
světovými rekordy. Ten nejčerstvější má hodnotu 
13:48,33 min. Jako první žena světa se v kanadském 
Calgary dostala pod čtrnáct minut.

Rekordy Martiny 
Sáblíkové 

světový rekord na 10.000 m 
(13:48,33)

světový rekord na 5000 m 
(6:45,61) 

světový rekord na 10.000 m 
(14:08,28) 

světový rekord na 5000 m 
na nekryté dráze

(6:58,45) 
světový rekord na 3000 m 

na nekryté dráze
(4:03,52) 

světový rekord ve víceboji 
na nekryté dráze
(162,954 bodu) 

juniorský světový rekord 
na 3000 m
(4:00,63) 

juniorský světový rekord 
na 5000 m
(6:50,45)

Začala hokejová bitva
Jihlava, Třebíč (hil) • Předposlední 
březnovou neděli začaly vyřazovací 
souboje v první hokejové lize. Me-
zi osmičkou týmů, které se poperou 
o postup do extraligy nechybí Dukla 
Jihlava a Horácká Slávia Třebíč. Vel-
mi vyrovnaná základní část přitom 
slibuje řadu nesmlouvavých soubo-
jů. Dukla bude v úvodu svádět bo-
je s vítězem minulého ročníku Ús-
tím nad Labem a Třebíč vyzve Mla-
dou Boleslav.
Právě v Třebíči mohou být nadmí-

ru spokojeni. I když ředitel Horácké 
Slávie Karel Čapek byl před vypuk-
nutím play off opatrný. „Pokusíme se 
dostat co nejdál, ale na extraligu ne-
myslíme. Chybí nám potřebné eko-
nomické i materiální zázemí.“ Tře-
bíč dokázala ve letošní sezóně Mla-

dou Boleslav třikrát porazit. Jihlava 
vstupuje do play off až ze sedmého 
místa. Nejúspěšnější český hokejo-
vý klub přesto pomýšlí o postupu do 
extraligy. „Pokud chceme postoupit, 
tak musíme vyhrát deset zápasů,“ ří-
ká jednatel Dukly Jan Zachrla. S Ús-
tím to ale Jihlava bude mít těžké, 
protože klub ze severu Čech bojuje 
o postup do extraligy už několik let.
Vyřazovací boje budou mít zajíma-

vý náboj také díky rozhodnutí Aso-
ciace profesionálních klubů o zruše-
ní vstupního licenčního poplatku do 
extraligy ve výši 25 milionů korun. 
Velkou motivací je také to, že se le-
tos nebude hrát baráž mezi vítězem 
play off. Jméno nového extraligo-
vého klubu se dozvíme nejpozději 
v polovině dubna.

Nedvědová má 
skvělý bronz
Humpolec (hil) • Čtrnáctiletá Ka-
teřina Nedvědová z humpolecké-
ho klubu Taekwondo WTF vybo-
jovala bronzovou medaili na břez-
novém turnaji US Open. Ten je 
jedním z největších turnajů svě-
ta. Nedvědová se tomuto jihoko-
rejskému bojovému sportu věnu-
je už od šesti let a v současné do-
bě nastupuje ve váhové kategorii 
do 68 kilogramů. Před dvěma le-
ty na kadetském mistrovství světa 
vybojovala 5. místo. Spolu s Ka-
teřinou se turnaje ještě zúčastni-
la Veronika Krejčová, která ale 
v tvrdých soubojích podlehla sou-
peřům a neprošla prvním kolem. 
Taekwondo je od roku 2000 ofici-
álním olympijským sportem.

Vysočina chce první ligu
Jihlava (hil) • Fotbalisté FC Vyso-
čina vstoupili do bojů o dvě postu-
pová místa do naší nejvyšší domácí 
soutěže. Před jarní částí na ně čeká 
velmi těžký los. Se svými největ-
šími rivaly na postup s Olomou-
cí a Žižkovem sehraje zápasy ven-
ku. První dvě kola už přesto nazna-
čila, že Jihlava myslí svůj návrat do 
první ligy naprosto vážně, protože 
díky dvěma vyhraným zápasům se 
posunula do čela druholigové tabul-
ky. Mužstvo se na jarní část připra-
vovalo v průběhu celé zimní pauzy. 
Vedení klubu investovalo do posil 
okol půl milionu korun. Tyto peníze 
padly především na příchod dvou 
zkušených ligových hráčů. Defen-
zivu týmu vyztužil Jiří Vít z Mla-

dé Boleslavi, v ofenzivě by měl řá-
dit brněnský Libor Baláž, jenž na-
posledy hostoval v Českých Budě-
jovicích. „O nic jiného než o postup 
hrát nemůžeme,“ prohlásil před za-
čátkem soutěže ředitel FC Vysoči-
na Zdeněk Tulis. „Jsme prakticky 
největší favorité soutěže, protože 
jsme v minulém ročníku hráli prv-
ní ligu a deklarovali jsme, že jsme 

museli sestoupit jen proto, aby-
chom se do ní vrátili natrvalo. Ur-
čitým způsobem však pro nás mů-
že být nevýhodou fakt, že nás jako 
favority postupu nikdo nepodcení,“ 
dodal Tulis. Pro všechny fanoušky 
fotbalu je také zajímavá informace 
o tom, že by se Jihlava mohla stát 
jedním z míst, kde by se odehrá-
ly zápasy základních skupin olym-
pijského turnaje. Pokud totiž Pra-
ha uspěje v pořadatelství olympij-
ských her v letech 2016 nebo 2020, 
organizátoři uvažují právě o Jihla-
vě. Podle vedení klubu by to moh-
lo také urychlit přestavbu stadionu 
v Jiráskově ulici, který ale už dnes 
patří k nejlépe vybaveným ve dru-
holigové soutěži.

popisek


